



{youtube}https://www.youtube.com/watch?v=F-k5_Uv0SXo{/youtube}

Cubainformación TV – Antonio Rodríguez Salvadorren testu batean oinarrituta – “La pupila insomne” bloga - Ahotsa: Eneko Calle.- Egun AEBn bizi, baina Kuban jaio diren milioi bat eta berrehun mila lagunetatik 400ek bisitatzen dute Irla urtero. Ustezko “errefuxiatuak”, “deserriratuak”, “asilodunak”, “iheslariak” dira, beren oporraldiak ematen dituztenak “jazartzen dituen” -diosku prentsak- herrialdean.

[Migración como ‘válvula de escape’: ¿de Cuba o de México? ¿del socialismo... o del capitalismo? \(+Euskaraz\)](#)

Duela aste batzuk, Barack Obama presidente ohiak amaiera eman zion “oin lehorra-oin bustiak politika” deritzonari, esperpento hau ahalbidetzen zuenari. Baino irakurri dugu fartsa honen gaineko salaketarik, esaterako, Europako hedabide handietan?

Ez horixe. Are gehiago, prentsa korporatiboak diosku, orain, emigrazio kubatarraren harrera automatiko eta pribilegiatuko politika horren onura... Habanako Gobernuarentzat zela.

Hala, Kubako Gobernuak “aringarri” bat zuen herrialdeko arazoetarako. Ondorioa: Kuban ez da matxinadarik izan, errebolten sustatzaile hipotetikoak baltsa batean joaten baitziren AEBra.

Gezurrezko argudioa ezkutatzeko “baltsero” deiturikoak pieza hutsa izan direla AEBren xake politikoan eta propagandan, nazioarteko hedabide hauek eurek babestuta.

Mezua lehengo bera da oraindik ere: sozialismoa porrota da eta Irlako jendea pobreziatik eta eskasiatik ihes egitera behartzen du. Galderak begi-bistakoa dirudi: zein “sozialismo zapuztutik” joan dira ihesi Mexikon, Salvadorren edo Jamaikan jaio eta egun AEBn bizi diren hainbeste milioika lagun?

Izango dira, agian, Latinoamerikako kapitalismoaren barne-arazoetarako “aringarria”?

Migración como ‘válvula de escape’: ¿de Cuba o de México? ¿del socialismo... o del capitalismo?

Cubainformación TV – [Basado en un texto de Antonio Rodríguez Salvador – Blog “La pupila insomne”.](#) Del millón doscientas mil personas nacidas en Cuba que

hoy viven en EEUU, cada año visitan la Isla 400 mil. Son los supuestos “refugiados”, “exiliados”, “asilados”, “escapados” que pasan sus vacaciones en el país donde –nos dice la prensa- se les “persigue”.

Hace unas semanas, el ya expresidente Barack Obama ponía fin a la llamada “política de pies secos-pies mojados” que facilitaba este esperpento. Pero, ¿hemos leído alguna denuncia de esta farsa en los grandes medios europeos, por ejemplo?

En absoluto. Es más, lo que nos dice la prensa corporativa, ahora, es que quien se beneficiaba de dicha política de acogida automática y privilegiada de la emigración cubana era... el Gobierno de La Habana.

Éste habría contado, así, con una “válvula de escape” para sus problemas internos. Conclusión: en Cuba no ha habido revueltas porque sus hipotéticos instigadores se iban en balsa a EEUU.

Falaz argumento para ocultar que los llamados “balseros” han sido una mera pieza en el ajedrez político y la propaganda de EEUU, apoyada por estos mismos medios internacionales.

El mensaje sigue siendo el mismo: el socialismo es un fracaso y obliga a la gente de la Isla a huir de la necesidad y la escasez. La pregunta parece obvia: ¿de qué “socialismo fracasado” han huido tantas millones de personas nacidas en México, El Salvador o Jamaica que hoy residen en EEUU?

¿Serán quizá la “válvula de escape” para los problemas internos del capitalismo latinoamericano?